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Till 
Gatu- och fastighetsnämnden 

 
 
 
 
Eftergivliga belysningsstolpar. Svar på skrivelse från Mats Rosén och 
Björn Nyström (kd) 
 
FÖRSLAG TILL BESLUT 
 
Gatu- och fastighetsnämnden godkänner och överlämnar detta tjänste-
utlåtande som svar på skrivelse 2003-04-22 från Mats Rosén och Björn 
Nyström.  
 
 
 
 
 
 
Olle Zetterberg  
 
 

Solveig Svedgård 
  

 
Ted Ell 
 
 
 
SAMMANFATTNING 
1998 fanns enligt en utredning gjord av kontoret ungefär 1300 st hårda 
stolpar med sån placering att de utgjorde en trafikfara. Kontoret har sedan 
dess bytt ut 50-100 st per år. Vid ny- och ombyggnad  beaktas alltid risken 
för påkörning. 
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UTLÅTANDE 
 
Bakgrund 
Mats Rosén och Björn Nyström har i skrivelse till nämnden 2003-04-22 av 
kontoret begärt en redovisning av antalet äldre lyktstolpar som inte ger efter 
och viker sig samt en rapport över vart och vilken takt dessa byts ut mot 
eftergivliga. 
 
Hårda stolpar 
1997-1998 genomförde kontoret en inventering av belysningsstolpar med 
sådan placering att de bör bytas mot eftergivliga. Stolparna bedömdes 
utifrån riktlinjerna i Kommunförbundets skrift ”Farligt nära”, publicerad 
1997. Totalt fanns ungefär 1300 st stolpar som behövde åtgärdas. 
En utbytesplan togs fram och godkändes av nämnden 1998-06-09, ärende 
24. 
 
Mjuka stolpar 
Sedan 1999 har kontoret använt 1 till 2 miljoner årligen för att bygga bort 
hårda stolpar, motsvarande ungefär 50 - 100 st per år. 
 
Vid nyanläggning och ombyggnad görs alltid en bedömning om eftergivliga 
stolpar ska användas. Estetiskt är det inte något problem att välja 
eftergivliga stolpar. Idag finns ett flertal rörstolpsmodeller tillgängliga på 
marknaden. 
 
Kontorets förslag/synpunkter 
Kontoret föreslår att gatu- och fastighetsnämnden godkänner och 
överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på skrivelse 2003-04-22 från 
Mats Rosén och Björn Nyström.  
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